
4. januar 2010

I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter vi følgende spørgsmål til 

Landsstyret:

Spørgsmål: Hvad skyldes Naalakkersuisuts langsommelige arbejde med sagen om 

hellefiskefiskeriet med garn hhv. i Uummannaqs, Upernaviks samt deres bygders farvande?

(Medlemmer af Inatsisartut Finn Karlsen, Siverth K. Heilmann og Knud Kristiansen, ATASSUT)

Begrundelse:

I slutningen af september 2009 meddelte Naalakkersuisut at der ved forvaltningsområderne 

Uummannaq og Upernavik fremover skulle være forbud mod garnfiskeri efter hellefisk og at der 

fremover kun skulle foregå langlinefiskeri efter hellefisk, samtidig meddelte Naalakkersuisut at det 

var fiskerne selv der ønskede forbud mod garnfiskeri efter hellefisk.

Det kan godt være at nogle af fiskerne har ønsket forbud mod garnfiskeri, men vi skal på det 

kraftigste påminde om at der er forskellige former for fiskeri efter hellefisk, nogle fisker efter 

hellefisk fra små joller og med langline medens andre fisker med større både og med garn, og det er 

efter vores mening urimeligt og uhensigtsmæssigt at udelukke nogen og at der bør være plads til 

alle parter inden for det givne fiskeri.
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Ved at indføre forbud mod garnfiskeri er fiskeriet med større både er fiskeriet og dermed det 

økonomiske grundlag blevet lammet og derudover er besætningen også blevet ramt ved at de mister 

indtægter. Det er vores vurdering i ATASSUT at sådan en forvaltning af fiskeriet ikke er passende 

og der må hurtigst muligt arbejdes på at finde en holdbar løsning.

Efter de oplysninger vi har fået i ATASSUT, har Qaasuitsup Kommunea umiddelbart efter 

kommunalbestyrelsesmødet den 7. december 2009 fremsendt den nye kommunale vedtægt til 

Naalakkersuisut og nu godt en måned efter, er der fra Naalakkersuisuts side ikke taget noget skridt.

Med disse begrundelser vil vi fra ATASSUT gerne have svar på hvad der skyldes Naalakkersuisuts 

langsommelige arbejde med sagen om hellefiskefiskeriet med garn hhv. i Uummannaqs, 

Upernaviks samt deres bygders farvande samt hvilke tiltag der påtænkes for at fiskerisektoren på de 

givne områder kan få bedre forhold.

Med venlig hilsen

Medlemmer af Inatsisartut på vegne af ATASSUT


